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PROTOKÓŁ Nr XXXIV/20 

SESJI RADY MIASTA KAMIENNA GÓRA 

z 18 grudnia 2020 r. 

odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta Kamienna Góra 

 

Godzina rozpoczęcia Sesji 14:00 , zakończenia 15:55. 

 

Obecnych na Sesji – 13 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

 

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta (BM) Janusz Chodasewicz. 

 

Obsługa radcowska – adw. Wojciech Witkowiak 

 

Ad.1. Otwarcie Sesji 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Dzień dobry, otwieram XXXIV Sesję Rady Miasta Kamienna 

Góra. Witam Radnych Rady Miasta, Burmistrza Miasta, pracowników Urzędu Miasta, Media 

oraz osoby obserwujące tę Sesję na oficjalnym kanale  miasta Kamienna Góra w serwisie 

youtube. Informuję zebranych, iż pełna treść klauzuli informacyjnej o przetwarzaniu danych 

osobowych została umieszczona przed wejściem na Salę witrażową, jest również dostępna na 

stronie BIP Urzędu Miasta. Stwierdzam, że w Sesji uczestniczy 12 radnych na 15 ustawowego 

składu,  co stanowi quorum przy, którym Rada Miasta Może obradować i podejmować uchwały. 

Przechodzimy do punktu drugiego.” 

 

Ad.2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Czy są takie wnioski? Nie widzę, nie słyszę. Dzisiejszy 

porządek obrad przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Wnioski dotyczące zmian porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu z  XXXI  Sesji Rady Miasta.  

4. Informacja Burmistrza miasta o pracy między Sesjami. 

5. Informacje Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady między Sesjami.  

6. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic: Parkowej, Wojska 

Polskiego, Tadeusza Kościuszki i Marii Curie -  Skłodowskiej w Kamiennej Górze. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy: Skłodowskiej w Kamiennej Górze.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Wojska Polskiego i Słonecznej w Kamiennej 

Górze.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Licealnej w Kamiennej Górze. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamiennej Góry na rok 2020. 

11. Interpelacje i zapytania. 

12. Wnioski. 

13. Sprawy różne.  

14. Zamknięcie Sesji.  

 

Czy są jakieś wnioski dotyczące porządku obrad?  Nie ma. Przechodzimy 

do punktu trzeciego.”  

 

Ad.3. Przyjęcie Protokołu z  XXXI  Sesji Rady Miasta. 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Przyjęcie Protokołu z XXXI  Sesji Rady Miasta Kamienna 

Góra. Informuję, iż Protokół z XXXI Sesji Rady Miasta był wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

Miasta i został przesłany radnym na skrzynki służbowe w celu zapoznania się. Nie zostały do 

niego wniesione żadne uwagi ani zastrzeżenia. Czy w chwili obecnej ktoś z Państwa chcę 

zgłosić jakieś uwagi? Nie widzę, dziękuję. Przechodzimy do punktu czwartego.” 

 

Ad.4. Informacja Burmistrza miasta o pracy między Sesjami. 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Informacje Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami. 

Proszę o przedstawienie powyższej informacji przez Burmistrza Miasta Janusza 

Chodasewicza.” 

 

Burmistrz Miasta J.Chodasewicz:  

• „26 listopada  i 8 grudnia miałem spotkanie z Dyrektorami WORD Jelenia Góra  

i Wrocław,a tematem były poszukiwania nowej siedziby dla ośrodka szkolenia  

i egzaminowania kierowców w naszym mieście. Króciutko powiem,  że cały czas dążymy 

do tego aby ten ośrodek przenieść z ulicy szkolnej w inne bardziej oddalone od centrum 

miejsce. Szukamy, choć był już taki moment wydawało się, że władze ośrodka dogadają  

się z władzami spółki PKS na temat dalszej współpracy. Na temat generalnie 
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współpracy, niestety okazało się, że tam są zbyt duże koszty do poniesienia i  temat jest 

dalej aktualny. Chcemy wyprowadzić ten ośrodek właśnie ze Szkolnej, chcemy 

odzyskać pomieszczenia w szkole Podstawowej Nr 2, które ośrodek w  tej chwili 

zajmuje. Od razu deklaruje, że nie będziemy wyprowadzać tej instytucji do czasu, kiedy  

nie znajdziemy nowego miejsca, przedłużamy umowę, także egzaminy, szkolenia będą 

się odbywały bez zagrożeń. Proszę się nie martwić, że ktoś z ten środek zamknie.  

• 26 listopada spotkanie w ratuszu z przedstawicielami firmy zainteresowanej 

inwestowaniem w fotowoltaikę. Mamy taką działkę około 10 ha w okolicy ulicy Wiejskiej 

i zgłosił się przedstawiciel jednej z firm, który chciał rozmawiać o możliwościach 

inwestowania w tym miejscu.  Tutaj Państwu powiem króciutko, że takich ostatnio 

zainteresowań notujemy więcej kilka firm interesuje się właśnie tą działką i właśnie 

inwestowaniem w farmę  fotowoltaiczną. Więc skoro jest kilka to pewnie trzeba będzie 

ogłosić przetarg na dzierżawę  albo na inną formę współpracy, bo jedna z tych firm 

proponuje partnerstwo publiczno-prywatne. 

• 27 listopada spotkanie z Prezesem Spółki Mieszkaniowej i Kierownikami Wydziału 

Ochrony Środowiska oraz Lokalowego w sprawach usprawnienia windykacji należności 

za odbiór odpadów.  Rozmawialiśmy także o innych kwestiach współpracy na linii miasto 

- spółka.  

• 1 grudnia byłem w Lubawce w Gambicie, rozmawiałem z Kierownikiem Spółki  

o problemach biznesu i samorządów w czasach Covidu. Ponieważ Pan Dyrektor Jacek 

Tuszyński jest jednocześnie Prezesem Klubu Relaks rozmawialiśmy też o współpracy 

samorządu z organizacjami pozarządowymi klubami sportowymi. Pokłosiem tej wizyty 

było kilka dni później spotkanie w Relaksie, na miejscu zapoznałem się z efektami 

remontu pomieszczeń klub, w którym jak wiadomo duży udział miało nasze miasto.  

•  4 grudnia odbyłem rajd Świętego Mikołaja po kamiennogórski przedszkolach  

i żłobkach. Paczki ze słodyczami, zabawkami przekazałem naszym placówką  

i Przedszkolu Prywatnemu przy ulicy Parkowej. 

• 4 grudnia również rozmowa w ratuszu z przedstawicielami firmy zajmującej się 

optymalizacją kosztów energii cieplnej w  budynkach użyteczności publicznej.  Ta firma 

instaluje proszę Państwa systemy monitorujące zużycie energii cieplnej i zainstaluję 

takie w gmachu Centrum Kultury,  szkołach podstawowych w przedszkolach oraz  

w ratuszu. Rozliczać się z tą firmą będziemy oszczędnościami z rachunków za centralne 

ogrzewanie.  

• Również 4 grudnia czyli, to był intensywny dzień Nadzwyczajne Walne Zgromadzenie 

w Strefie naszej Ekonomicznej.  W trakcie tego Zgromadzenia akcjonariusze przyjęli 
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uchwałę o korektach wynagrodzenia dla członków Zarządu oraz Rady Nadzorczej 

Spółki. To wynagrodzenie proszę Państwa podam, jako ciekawostkę zostało obniżone, 

co wynika z wymogów ustawy o wynagrodzeniach członków Rad Nadzorczych  

i  Zarządów w takich spółkach.  

• 8 grudnia to było właśnie to wspomniane już wyżej spotkanie z działaczami Klubu 

Relaks. 

• 9 grudnia byłem na radzie budowy w Szkole Podstawowej Nr 1 tam przebudowa sali 

gimnastycznej napotkała na pewne trudności techniczne związane z wodą pod 

fundamentami. Sytuacja jest już opanowana, prace trwają i widać już duże 

zaawansowanie.  Tego samego dnia byłem również na budowie Centrum Kultury, 

zobaczyłem jak tam są zaawansowane prace  w tamtej chwili naprawdę już nie dużo 

zostało do wykonania, ale niestety elementy zabytkowe opóźnią nam  zakończenie prac. 

z resztą nie tylko te elementy, generalnie prace budowlane są już prawie na ukończeniu, 

ale teraz prace wykończeniowe, instalacyjne tam jeszcze zajmą trochę czasu. Byłem 

żeby sprawdzić, zobaczyć jak to generalnie wygląda.  

• 9 grudnia proszę Państwa odbyło się podpisanie umowy przez 5-ciu Partnerów projektu 

na wymianę starych  źródeł ciepła. Państwo o tym wiedzą, mieszkańcy też wiedzą,  

że  dostaliśmy wspólnie z pięcioma gminami, z czterema innymi,  przepraszam gminami 

grant na wymianę starych źródeł ciepła, nasze miasto dostało niecałe 1 500 000 złotych 

i proszę Państwa, oczywiście to nie wystarczy na wymianę wszystkich  pieców dla osób 

chętnych czy przez osoby chętne. Natomiast proszę Państwa być może trzeba będzie 

rozważyć utworzenie jeszcze dodatkowego funduszu na ten cel przy konstrukcji budżetu 

na rok 2021 i  zarezerwować jakąś kwotę właśnie na wymianę źródeł ciepła.  Powiem 

jeszcze w tej sprawie, że po  15 stycznia zacznie się nabór wniosków na wymianę 

właśnie tych pieców, na dofinansowanie tej wymiany. Wobec tego proszę mieszkańców,  

żeby śledzili komunikaty, bo na pewno takie się pojawią na naszych stronach i sądzę, 

że w mediach, które działają na naszym terenie.  

• 9 grudnia proszę Państwa gościłem w ratuszu wójta Czarnego Boru i nową Panią 

Dyrektor Zakładu Leczenia Odwykowego w Czarnym Borze. To była wizyta 

spowodowana poszukiwaniem przez Panią Dyrektor lokalu dla Poradni Terapii 

Uzależnień dla dzieci i młodzieży. Taka Poradnia jest niezwykle potrzebna w obecnych 

czasach, szczególnie potrzebna, bo coraz więcej dzieci i młodzieży wymaga pomocy 

czy to psychologa, czy psychiatry. Wobec tego staramy się tutaj odpowiedzieć na 

zapotrzebowanie, które zgłosiła Pani Dyrektor, a współpracą  w tej sprawie 

zainteresowany jest też samorząd Czarnego Boru. 
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• 10 grudnia gościłem  w ratuszu pracowników PKS z Prezesem Spółki naszej, w czasie 

tego spotkania rozmawialiśmy o naszej bezpłatnej linii, która w listopadzie przewiozła 3031 

pasażerów. Mamy tutaj zaprzeczenie, że nasza linia wozi tylko powietrze. Korzystają 

mieszkańcy, bo ostatnio rozmawialiśmy o ewentualnym proszę Państwa o ewentualnej 

rozbudowie, ale to nie szybko. Konkretnie Pan Prezes przyszedł z projektem włączenia linii 

do  komunikacji zbiorowej, którą chcę zorganizować wspólnie i z porozumieniem z wszystkimi 

samorządami powiatu. Wówczas gdyby udało się to zrobić po uzyskaniu dotacji od Wojewody 

znacznie zmniejszyły by nam się koszty dziś ponoszone właśnie na utrzymanie tej linii.  Być 

może udałoby się wtedy utworzyć dodatkową linie na terenie miasta. Także bardzo ciekawa 

rozmowa, ale efekty tej rozmowy będą widoczne nie wcześniej niż za pół roku, ponieważ ten 

projekt musi być w tej chwili skonsultowany z innymi samorządami. Jednocześnie będą trwały 

prace projektowe dotyczące samego, samej propozycji odtworzenia tych połączeń na terenie 

powiatu, które zostały w pewnym czasie zaniechane z powodu braku zainteresowania 

generalnie, z powodu braku dofinansowania tych przewozów pasażerskich przez spółkę PKS. 

Dzisiaj są możliwości pozyskania pieniędzy na ten cel i zarząd PKS chce te  możliwości 

wykorzystać. 

• 16 grudnia odbyła się telekonferencje na temat Terytorialnego Programu Sprawiedliwej 

Transformacji. 

• 16 grudnia  i także 18 grudnia, bo dziś rano też uczestniczyłem w kolejnej telekonferencji 

właśnie poświęconej tej sprawie. Jak mówiłem Państwu my cały czas staramy się o włączenie 

Kamiennej Góry i wszystkich gmin naszego powiatu do Funduszu Sprawiedliwej Transformacji, 

czyli tego funduszu, który ma pomóc wyjść z problemów terenom, miasto, gminom, które 

zostały poszkodowane w wyniku likwidacji kopalń, które  w wyniku tej likwidacji borykają się  

z różnymi problemami albowiem poświęcony jest ten fundusz terenom, na których jeszcze te 

kopalnie działały. My dzięki Panu Prezydentowi Szełemejowi, dzięki Panu Marszałkowi 

Przybylskiemu jesteśmy w grze. Jesteśmy w grze o tyle, że  pokazujemy cały czas związek 

naszych gmin, naszego miasta z dawnym zagłębiem wałbrzyskim. Pokazujemy ilu 

pracowników z naszego terenu pracowało w kopalniach i pokazujemy te problemy,  które  

w wyniku zaprzestania działalności kopalń spotkały miasto i które w dalszym ciągu miasto  

w jakiś sposób bolesny, nie tylko miasto, ale  wszystkie nasze gminy  w sposób bolesny 

dotykało. Jak już Państwu kiedyś mówiłem, gdybyśmy się dostali i zostalibyśmy objęci 

terytorialnie tym Funduszem Sprawiedliwej Transformacji to moglibyśmy sobie rozwiązać być 

może kompleksowo problem tej szkodliwej niskiej emisji, która tutaj nam w kotlinie szczególnie 

daje się we znaki. Także jest to sprawa niezwykle istotna ja poświęcam jej dużo czasu, 

konferencje trwają po kilka godzin aktualnie jeszcze ta rana się nie zakończyła, musiałem 
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dołączyć do Państwa na Sesję. Ten temat jest cały czas na wokandzie i jeżeli by się udało nam 

zakwalifikować  do tego funduszu miasto odczuło by to w sposób bardzo istotny, bo nie tylko 

na niską emisję, ale też na termomodernizację kamienic byłyby środki. Dużo rzeczy można 

byłoby wykonać, gdyby tylko Kamienna Góra jak mówiłem gminy wszystkie nasze dostały się, 

zostały by objęte tym funduszem.  

• 17 grudnia proszę Państwa spotkanie z Prezesem Sanikomu,  Pan Prezes poinformował 

mnie o wynikach przetargu na odbiór śmieci w niektórych gminach. Tutaj jest taka informacja, 

że zwykle gminy muszą dołożyć pieniędzy do tego co planowały,  więc my się oczywiście 

zastanawiamy i też było to przedmiotem rozmowy z Panem Prezesem, czy w przyszłości 

będziemy ogłaszać przetarg,  czy będziemy jednak starali się te usługi zlecić w systemie tego 

in-house. Więc to o tym rozmawialiśmy, a powiem Państwu, że coraz więcej gmin jakby 

deklaruje zainteresowanie tym systemem in-housowym. Być może uda się doprowadzić do 

tego, że będzie większa grupa niż tak, która dzisiaj jest, funkcjonuje. No a jak Państwo wiedzą 

Państwo Radni nasza umowa na to świadczenie usług kończy się w przyszłym roku. Wydaje 

się, że jest dużo czasu, ale to wcale nie jest tak dużo żeby wybrać nowy sposób i zdecydować 

się na to jaką metodą będziemy organizować wyłonienie firmy, która będzie świadczyła usługi 

odbioru i zagospodarowania odpadów.  

• 17 grudnia Nadzwyczajne zebranie wspólników TBS i tam była tylko w zasadzie jedna 

uchwała o podwyższeniu kapitału zakładowego spółki O 1 200 000 zł, trzy miasta objęły te 

nowe udziały Oława Jawor i Złotoryja. To ostatnie miasto przekazało aportem budynek wart 

blisko 1 00 000 zł i tam TBS będzie realizował przebudowę tego na kilkadziesiąt mieszkań.  

• 17 grudnia proszę Państwa była krótka, ale miła uroczystość PSP Kamienna Góra, czyli  

w siedzibie naszej Straży Pożarnej Powiatowej, podczas tego spotkania odebrałem od 

Komendanta Sławomira Graczyka podziękowania za dofinansowanie przez miasto zakupu 

gaśniczego. Ten samochód proszę Państwa już jest, już służy strażakom.  Zastąpił on 

wysłużony 15-letni pojazd, który z kolei ma trafić do OSP Ptaszków.  Jak Państwo wiedzą my 

dołożyliśmy tak jak inne samorządy do zakupu tego samochodu swoją cegiełkę. Informacja  

o tym jest też widoczna na tym samochodzie, bo są tam loga gmin, które partycypowały  

w zakupie.  

  

 Co jeszcze proszę Państwa takiego O czym warto poinformować teraz, bo może później nie 

będzie okazji. Było na ostatniej Sesji było pytanie o postęp w naszej sprawie dotyczące 

odzyskania należności od pierwszego wykonawcy remontu Centrum Kultury i tutaj chciałem 

powiedzieć że dosłownie na dniach wpłynęło postanowienie sędziego  prowadzącego sprawę 

o powołaniu biegłego z zakresu budownictwa. Dlaczego ja o tym mówię, dlatego że po dwóch 
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latach od naszego pozwu Sąd powołuje dopiero biegłego. Ponieważ sprawa  na pewno nie 

należy do łatwych sądzę, że biegły będzie nad nią pracował około pół roku, jeżeli by się udało 

wcześniej to byłby sukces. Ale przy takim postępie prac to ta sprawa może się doczekać finału 

być może pod koniec tej kadencji samorządu, także przekazuje to Państwu żeby  pokazać jak 

te młyny sprawiedliwości wolno bardzo mielą,  ale oczywiście jesteśmy zainteresowani jak 

najszybszym odzyskaniem tych środków. Naszym zdaniem nadpłaconych właśnie temu 

pierwszemu wykonawcy.  Także będę oczywiście informował, jeżeli się pojawiają jakieś nowe 

okoliczności w tej sprawie, ale fakt że ten nasz wniosek został nareszcie uwzględniony jest 

proszę Państwa optymistyczny szkoda, że po tak długim czasie oczekiwania. Ja bym miał teraz 

tyle, jeśli Państwo będą mieli pytania to bardzo proszę pytać, będę odpowiadać. Dziękuje.”  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „ Dziękuję, przychodzimy do punktu piątego.”  

 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o pracy Rady między Sesjami. 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Proszę o przedstawienie powyższej informacji  

przez Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Jerzego Bastę.”  

 

Wiceprzewodniczący RM J. Basta: „Dziękuję Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo 

informacja Przewodniczącego Rady Miasta Kamienne Góra o pracy miedzy Sesjami.  

 

W okresie od 24 listopada do  17 grudnia 2020 roku odbyło się 13. posiedzeń  Stałych Komisji 

Rady Miasta w tym:  Komisji Budżetu Strategii i Rozwoju 3 posiedzenia, Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej 3 posiedzenia, Komisji Rewizyjnej 3 posiedzenia Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji 2 posiedzenia i Komisji Spraw Społecznych 2 posiedzenia. W okresie tym 

przede wszystkim Stałe Komisje opiniowały  projekty  uchwał będące przedmiotem dzisiejszej  

Sesji.  Zapoznawały się bądź opiniował pisma, których tematyka dotyczyła między innymi: 

rekomendacji  na stanowisko Dyrektora Centrum Kultury w Kamiennej Górze, zasad 

prawidłowej legislacji w zakresie skrócenia vacatio legis, wniosku o zwołanie XXXIII  Sesji Rady 

Miasta, opinii rodziców dotyczącej nauczyciela Szkoły Podstawowej Nr 1, stanowiska Dyrektora 

MOPS w sprawie wniesionej skargi,  petycji dotyczącej podjęcia uchwały w sprawie równego 

traktowania przez władze publiczne.  Stałe Komisje zajmowały się również bieżącymi sprawami 

kierowanymi zgodnie do rozpatrzenia z kompetencjami Komisji Dodatkowo Stałe Komisje Rady 

Miasta podczas posiedzeń wypracowały wnioski do Burmistrza Miasta i Przewodniczącego 

Rady, których tematyka dotyczyła: obniżenia proponowanej stawki za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi z proponowanych 28 zł na 25 zł od osoby, wyceny działki nr 217/2, 
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zestawienia wydatków w obszarach współpracy Gminy Kamienna Góra z organizacjami 

pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego, dostarczenia 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Kamienna Góra na 2020 rok,  

sprawozdania z Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, utwardzenia drogi 

gruntowej na osiedlu Antonówka.  

Spotkania i wizyty.  

• 10 grudnia 2020 roku odbyła się XXXIII  Sesja Rady Miasta Kamienna Góra,  

• 26 listopada 2020 roku Przewodniczący Rady Miasta odbył telekonferencję w sprawie 

osteoporozy,  

• 30 listopada 2020 roku  Przewodniczący Rady Miasta odbył  telekonferencję  

z przedstawicielami Fundacji Ludzie Jesieni w sprawie systemu WRP. Dziękuję bardzo.” 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Dziękuję przechodzimy do punktu szóstego.” 

 

6. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie przystąpienia do opracowania 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic: Parkowej, 

Wojska Polskiego, Tadeusza Kościuszki i Marii Curie -  Skłodowskiej w Kamiennej 

Górze. 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Proszę o przedstawienie projektu uchwały przez Kierownika 

Biura Architekta Miasta Andrzeja Omachla.” 

 

Kierownik Biura Architekta Miasta A. Omachel: „Proszę Państwa tą uchwałą proponujemy 

zamknąć długą, bo ponad 4 letnią procedurę zmierzającą do zmiany planu przestrzennego  

w rejonie wymienionych przez Pana Przewodniczącego ulic.  Po rozstrzygnięciu przez Państwa 

na ostatniej Sesji,  na której projekt tej uchwały był przedstawiony wydaje się, że mimo tego, 

że uchwała została po raz kolejny skierowana do uzgodnień. W ramach tych uzgodnień okazało 

się, że niewielkie zmiany jedynie z Wód Polskich otrzymaliśmy do projektu tej uchwały zatem 

uchwała musiałaby być przedstawiona znowu w niewiele zmienionej postaci. Stąd obawy  żeby 

nie było to przedmiotem, czy powodem zaskarżenia uchwały proponujemy zamknąć procedurę 

związaną z tym planem przestrzennym. Ze zmianą tego planu przestrzennego i w to miejsce 

otworzyć trzy inne procedury, o których mam nadzieję za chwilę opowiedzieć. Sama uchwała 

jest zaś bardzo prosta, chodzi o zamknięcie formalne procedury,  czyli uchylenie uchwały na 

podstawie, której ona została wdrożona. Uchwała brzmi tak: na podstawie ustawy  

o samorządzie gminnym Rada Miasta Kamienna Góra uchwala, co następuje: uchyla się 

uchwałę tutaj jest numer XXII/140/16 Rady Miasta Kamienna Góra z dnia 31 sierpnia 2016 roku 
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sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

w rejonie wymienionych ulic.  Wykonanie uchwały powierzyliby Państwo Burmistrzowi Miasta 

Kamienna Góra. Uchwała weszłaby w życie z dniem podjęcia. Uchwała była przedmiotem 

dyskusji na poszczególnych Komisjach, jedynie Komisja Skarg, Wniosków i Petycji nie 

rozstrzygnęła w  zakresie swojego stanowiska na temat tej uchwały pozostałe Komisie 

zaopiniowały ją pozytywnie jednogłośnie.”   

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „ Czy ktoś z Państwa ma pytania bądź uwagi do 

przedstawionego projektu? Nie widzę.  Przystępujemy do głosowania. Kto z Pań i Panów 

Radnych jest za przyjęciem przedmiotowej uchwały proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Przepraszam Panie Łukaszu Panie Łukaszu, jak pan głosuje? 

 

Radny Ł. Sławiński: „Jestem za przedmiotową uchwałą.”   

 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 11. głosami, 2 „przeciw”,0 „wstrzymujących się” 

i będzie nosić numer XXXIV/199/20- zał. Nr 2 do protokołu.   

 

Przechodzimy do punktu siódmego.”   

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy: Skłodowskiej w Kamiennej Górze. 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Proszę o przedstawienie projektu uchwały przez Kierownika  

Biura Architekta Miasta Andrzeja Omachla.” 

 

Kierownik Biura Architekta Miasta A. Omachel: „Proszę Państwa w miejsce uchwały, którą 

Państwo przed chwilą uchylili, aby nie tracić całej pracy, która została włożona w ten obszar 

uzgodnień, który został poczyniony ze wszystkimi instytucjami, które są do tego powołane 

proponujemy obszar opracowania, dotychczas obowiązującego planu przestrzennego i nadal 

obowiązującego planu przestrzennego podzielić na 3 mniejsze fragmenty i zająć się każdym  

z nich za pomocą odrębnej uchwały. Stąd proponujemy przyjęcie uchwały, o której Pan 

Przewodniczący powiedział. Jest to obszar ograniczony ulicami Skłodowskiej,  fragmentem 

Słonecznej, ulicą Kościuszki i ulicą Licealną.  Sama uchwała jest tak jak wszystkie uchwały 

wszczynającą procedurę jest krótka, prosta stąd przytoczę jej brzmienie. Na podstawie ustawy 

o samorządzie gminnym i ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym Rada 

Miasta Kamienna Góra uchwala, co następuje: przystępuje się do sporządzenia miejscowego 
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planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Skłodowskiej-Curie w Kamiennej 

Górze. Granice obszaru objętego uchwałą przedstawioną na kopii mapy zasadniczej w skali  

1 do 1000 stanowiącej załącznik numer jeden do tej uchwały.  Wykonanie uchwały powierzyliby  

Państwo Burmistrzowi Miasta Kamienna Góra. A uchwała weszłaby w życie z dniem podjęcia. 

Na temat tej uchwały również Państwo na Komisjach zastanawiali się i tutaj dwie Komisję, czyli 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej oraz Komisja Rewizyjna zapoznała się z projektem 

uchwały, pozostałe Komisję zaopiniował projekty uchwały pozytywnie.”  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania bądź uwagi do 

przedstawionego projektu? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania. Kto z Pań i Panów  

Radnych jest za przyjęciem przedmiotowej uchwały proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Panie Łukaszu, a Pan?” 

 

Radny Ł. Sławiński: „Jestem za podjęciem uchwały.”  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Dziękuję. Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 7. 

głosami „za” 5. „przeciw” i  1 „wstrzymujący się” i będzie nosić numer XXXIV/200/20- zał. 

Nr 3 do protokołu.  

 

Przechodzimy do punku ósmego. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic Wojska Polskiego i Słonecznej 

 w Kamiennej Górze. 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Proszę o przedstawienie projektu uchwały przez  Kierownika 

Biura Miasta Andrzeja Omachla.”  

 

Kierownik Biura Architekta Miasta A. Omachel: „Proszę Państwa drugi fragment z tego 

planu przestrzennego, który obowiązuje nadal w tym obszarze obejmuje ulicę Wojska 

Polskiego, Kościuszki, Słonecznej fragment z zabudową pierzejową  między ulicą Słoneczną  

i Parkową. Fragment ulicy Parkowej jest to największy fragment z tego opracowania 

planistycznego. Sama uchwała wygląda bliźniaczo w stosunku do tej, o której Państwu przed 

chwilą opowiadałem. Obejmuje tylko inny obszar.  Wydaje mi się, że nie ma potrzeby żebym 

przytaczał jej brzmienie, jeśli byłyby jakieś pytania, oczywiście jestem do dyspozycji.”  
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Przewodniczący RM J. Jarosz: „Czy ktoś z Państwa ma pytania bądź uwagi do 

przedstawionego projektu?” 

 

Kierownik Biura Architekta Miasta A. Omachel: „Przepraszam jeśli mogę to  jeszcze podam 

sposób głosowania na Komisjach. Komisja Gospodarki Komunalnej i  Mieszkaniowej 

zapoznała się, pozostałe Komisje zaopiniowały  projekt uchwały pozytywnie, jednogłośnie.”  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Czy ktoś z Państwa ma uwagi bądź pytania? Nie ma, 

dziękuję. Przechodzimy do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem 

przedmiotowej uchwały proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Przepraszam, Panie Łukaszu? 

 

Radny Ł. Sławiński: „Jestem za przyjęciem uchwały.”  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Dziękuję.”  

 

„Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 13. głosami i będzie nosić numer XXXIV/201/20- 

zał. Nr 4 do protokołu.  

 

Przechodzimy do punktu dziewiątego.”   

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy Licealnej w Kamiennej Górze. 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Proszę o przedstawienie projektu uchwały przez Kierownika  

Biura Miasta Andrzeja Omachla.” 

 

Kierownik Biura Architekta Miasta A. Omachel: „Proszę Państwa i ostatni fragment z tego 

opracowania obejmuje teren od ulicy Licealnej między ulicą Kościuszki,  ulicą Skłodowskiej.  

Tekst jest bliźniaczo podobny również, jeśli chodzi o zakres opracowania byłoby to opracowanie 

nowe, tak jak w poprzednich dwóch uchwałach.  Samo brzmienie uchwały jest identyczne 

w stosunku do pozostałych oczywiście z odpowiednim  załącznikiem graficznym. Podobnie jak 

w ostatniej uchwale na Komisjach głosowali Państwo w ten sam sposób, to znaczy Komisja 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej zapoznała się z projektem uchwały, pozostałe 

Komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie, jednogłośnie.”  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Czy ktoś z Państwa Radnych ma uwagi do przedstawionego 

projektu? Nie widzę, dziękuję. Przechodzimy do głosowania. Kto z Pań i  Panów Radnych jest 
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za przyjęciem przedmiotowej uchwały proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Panie Łukaszu?” 

 

Radny Ł. Sławiński: „Jestem za przyjęciem uchwały.”  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Dziękuję.” 

  

„Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 13. głosami i nosić będzie numer XXXIV/202/20- 

zał. Nr 5 do protokołu.  

 

Przechodzimy do punktu dziesiątego.” 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2020 rok.  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Proszę o przedstawienie projektu uchwały przez Skarbnika 

Miasta Iwonę Pazgan. 

 

Skarbnik Miasta I. Pazgan: „Dzień dobry, jest to projekt Burmistrza Miasta Kamienna Góra  

w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na rok 2020. Na podstawie przepisów 

ustawy o samorządzie gminnym oraz ustawy o finansach publicznych Rada Miasta Kamienna 

Góra uchwala, co następuje: Paragraf 1. Projektu  wprowadza się zmiany w planie dochodów 

budżetu miasta na 2020 rok zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały. W planie 

wydatków zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały oraz planie wydatków 

majątkowych zgodnie z załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały. Paragraf 2. Projektu po 

wprowadzeniu powyższych zmian plan dochodów ogółem wynosi 103 569 171 zł i 92 gr, plan 

wydatków wynosi ogółem 113 379 732 zł 94 gr. Paragraf 3. projektu wykonanie uchwały 

powierza się Burmistrzowi Miasta Kamienna Góra. Paragraf 4. uchwała wchodzi w życie  

z dniem podjęcia.  Projekt szczegółowo omawiany był na posiedzeniach Stałych Komisji Rady 

Miasta, dziękuję.” 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Czy ktoś z Państwa Radnych ma pytania bądź uwagi  

do przedstawionego projektu? Proszę Pan Wągrowski.” 

 

Radny B. Wągrowski: „Pani Skarbnik mam takie jedno pytanie,  czy któryś z wydziałów   

w Urzędzie Miasta przekroczył swoje wydatki?”  
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Skarbnik Miasta I. Pazgan: „Nie proszę Państwa, wszystkie wydziały są w ramach planów, 

które mają i nie przekroczyły wydatków.”  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Proszę, Pan Sobiechowski.” 

 

Radny W. Sobiechowski: „Pani Skarbnik te zmiany, które Pani proponowała żeśmy się 

zapoznali bardzo dogłębnie na Komisjach, bo Pani nam to szczegółowo przedstawiła. Też 

wtedy mówiłem, że bardzo się cieszę, że będziemy wreszcie regulować zadłużenie wobec 

Wspólnot,  tylko powiem szczerze nie dopytałem się do końca, o której to chodzi zadłużenie, 

czy zadłużenie, te które co roku praktycznie jest przepisywane  w stosunku do Wspólnot, czy 

chodzi o te zadłużenie, które wynikło teraz w związku z tym,  że Pan Prezes namawiał 

Wspólnoty Mieszkaniowe do tego, aby podjęli taką uchwałę, żeby miasto co miesiąc pieniądze 

przelewało  na jako swój wkład do Wspólnot to tego żeśmy  nie doprecyzowali.  Znaczy ja się 

nie dopytałem. Chciałbym jeszcze tylko powiedzieć coś takiego, że szkoda że to się odbywa 

kosztem niezrealizowanych projektów na drogi, a powiem jeszcze tak, że te drogi nie były po 

raz pierwszy w budżecie na 2020 rok, tylko we wcześniejszych też Praktycznie chyba ktoś 

powinien być za to odpowiedzialny, że jeżeli daliśmy te pieniądze w budżecie na 2019 rok  nie 

zrealizowano w ogóle żadnego planu opracowania dokumentacji projektowej na drogi, nie 

informowano nas wówczas, że istnieją jakieś problemy związane żeby tam dokumentację 

zrobić. Dopiero w tym roku, jak daliśmy znowu na te same drogi po takich do pytywaniach się 

ze strony Komisji odnośnie kiedy będą robione te plany, jak się przedstawia sytuacja, jak daleko 

jesteśmy z tym wszystkim. Dopiero wtedy nas poinformowano że nie, nie będą te plany 

realizowane w związku z tym, że nastąpiły trudności bo mamy  tam nieuregulowane sprawy 

własnościowe. Z tego co się dopytywałem  innych  osoby, które się zajmują to mi powiedziano, 

że też właśnie problemy, które wynikły powinny być już wcześniej zauważone w trakcie jak my 

żeśmy zgłaszali do projektu budżetu te drogi. Już wtedy powinniśmy  mieć podaną informację, 

że będą potrzebne środki ewentualnie na wykup terenów, które pod te drogi będą musiały być 

od osób prywatnych, czy innych instytucji pozyskiwane.  Tej wiedzy nie mieliśmy i trochę też 

ubolewam, bo jeżeli nie można tego było zrobić, a środków nie było to można  było o część 

tych środków wystąpić do Rady i Rada by się zgodziła na pewno część tych środków kosztem 

wykonania iluś tam projektów przeznaczyć ewentualnie na wykup działek, które by były pod te 

drogi. Proszę Państwa znowu jesteśmy któryś rok z kolei do tyłu jeżeli chodzi o plany na drogi. 

Teraz mam następne pytanie, bo to bym chciał się dowiedzieć, Pani Skarbnik mam nadzieję, 

że te pieniądze, które są no jakby niewykorzystane,  bo zabrane to by brzydko brzmiało, 

niewykorzystane, jeżeli chodzi o przyłącza  na Antonówce. A nie wszystkie przyłącza zostały 
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wykonane, czy one będą wprowadzone też w budżecie na przyszły rok z tego względu, że 

mówienie takie, że nie uzgodniono ze wspólnotami  w związku z czym nie robiono tam przyłączy 

no ale tam nie tylko wspólnoty są tam są też mieszkania komunalne  i jednak powinno się zrobić 

przyłącza do tych budynków.  No to na tyle, dziękuję.”   

 

Skarbnik Miasta I. Pazgan: „ To znaczy tak w zakresie pierwszego Pana pytania, będą 

regulowane zarówno zobowiązania z tytułu funduszu remontowego, czyli ten paragraf 427 jak 

i bieżące dotyczące bieżącego zarządzania i administrowania zasobem komunalnym.  

Natomiast jeżeli chodzi o drugą część Pana pytania  mi z mojej strony też  mogę powiedzieć, 

że jest mi przykro, że nie wszystkie inwestycje, które były ujęte w budżecie uchwalonym na rok 

2020 zostały w pełni zrealizowane.  Powody niepełnego wykonania planu w zakresie zadań 

inwestycyjnych były różne od takich typowo proceduralnych, o których Pan mówił tutaj, że stały 

jakby na przeszkodzie w realizacji tych zaplanowanych wydatków. Kwestie własnościowe 

wykupu gruntu o czym już Pan mówił wcześniej po takie prozaiczne, że nie było wykonawców 

albo ceny zaproponowane przez wykonawców no nie odzwierciedlały tego, co mieliśmy ujęte 

w planie budżetu uchwalonym na rok 2020 i trzeba było zrezygnować z realizacji którejś 

inwestycji, bądź przesunięcie inwestycji w czasie, to tutaj mam na myśli przede wszystkim tą 

zmianę, która dotyczy dotacji do Centrum Kultury na wkład własny do realizowanego przez 

Centrum Kultury inwestycji na wyposażenie tego obiektu. To zadanie zostało w całości  

w  związku z tym, że nie dokończono jeszcze pracy na tym głównym budynku Centrum Kultury, 

przesunięte na przyszły rok dlatego między innymi ta dotacja nie będzie w tym roku 

przekazana.  Przeszła ona na  rok następny. Natomiast jeżeli chodzi o ujęcie w budżecie 

poszczególnych  zadań inwestycyjnych na rok przyszły, tutaj Pan mówił też o tym przyłączu 

gazu do Antonówki to jesteśmy przed uchwaleniem budżetu i myślę, że wspólnie wypracujemy 

tutaj takie stanowisko żeby jednak no te inwestycje, które Państwo chcieliście żeby były 

zrealizowane,  a z takich czy innych przyczyn nie zostały zrealizowane, że będą one 

realizowane, kontynuowane w roku następnym. Dziękuję.”  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Panie Wiesławie, ja bardzo przepraszam, ale muszę 

Państwa zaprosić na 10 minutową przerwę.  Muszę się trzymać tego. No dobrze, Pan 

Sobiechowski chciał jeszcze zabrać głos. To znaczy, przepraszam wznawiam obrady, żeby nie 

było. Proszę Pan Sobiechowski.” 

 

Radny W. Sobiechowski: „Ja taką chciałem sugestię dać,  jeżeli na przykład  zdarzy się tak,  

że z pewnych zadań z różnych powodów nie możemy,  musimy zrezygnować w danym roku, 

to chciałbym żeby była taka kontynuacja jednak pomyśleć,  żeby  kontynuować te zadania, 
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które wynikły z różnych tam przyczyn,  że nie można było ich zrealizować na przyszły rok. Mam 

tu na myśli , tak jak teraz w budżecie to wiem, że będą te drogi, to fajnie cieszę się, ale tak 

samo na przykład pieniądze, które były na przyłącza powinny jednak wrócić do Antonówki żeby 

tam były i na Polną  żeby dalej można było robić te przyłącza, bo jakby nie było Rada podjęła 

już taką decyzję.  Ja nie mówię w tym kontekście żeby to dotyczyło tylko tego tylko wszystkich 

zadań, które są żebyśmy starali się kontynuować  w roku następnym, żeby jednak zrealizować. 

To tylko  taka sugestia jest.” 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Czy ktoś ma jeszcze pytania? Dziękuję, nie widzę. 

Przystępujemy do głosowania. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem  

przedmiotowej uchwały proszę o naciśnięcie przycisku. Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? Panie Łukaszu, a Pan?  Czy mamy kontakt z Panem Łukaszem? Panie 

Łukaszu, czy Pan nas słyszy?” 

 

Radny Ł. Sławiński: „Tak, słyszę.”  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Jak Pan głosuje, czy mam przeczytać jeszcze raz?” 

 

Radny Ł. Sławiński: Jestem za przyjęciem uchwały.  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Dziękuję.  

Proszę zaznaczyć, że w głosowaniu nie brała udziału Pani Regina Komorowska  

(obecnych 12 radnych). No już trudno za późno.  

 

Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 12. głosami i będzie nosić numer XXXIV/203/20 – 

zał. Nr 6 do protokołu. 

  

Tylko chwileczkę Pani Regino, przerwa jest 10 minut nie pół godziny przykro mi bardzo, ale 

proszę się  stosować do tego.  Przechodzimy do punktu jedenastego.” 

 

11. Interpelacje i zapytania.  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Czy ktoś z Państwa chcę przestawić jakieś interpretację  

bądź zapytania? Nie widzę.   

 

Przechodzimy do punktu dwunastego.”   
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12. Wnioski.  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Proszę Panie Andrzeju.” 

 

Radny A. Grzyb: „Wniosek, wnoszę o przedłożenie Radnym szczegółowych kalkulacji,  

z których wynikała  potrzeba podniesienia opłat za miejsca pochówku uchwałą Rady Miasta  

z dnia 9 października 2020  na cmentarzach Komunalnych w Kamiennej Górze. Proszę więc  

o sporządzenie zestawień za rok 2018/2019 i półrocze 2020. 1. zestawienia wydatków 

ponoszonych przez naszą gminę na utrzymanie cmentarzy to jest: na administrację 

i zarządzanie,  na konserwację i remonty bieżące, na utrzymanie porządku i czystości, na 

korygowanie i wycinkę drzewostanu, na ubezpieczenia, na koszty mediów na wywóz odpadów 

i utrzymanie toalet,  inne  niewymienione wydatki.  2. zestawienia dochodów właściciela Gminy 

Miejskiej Kamienna Góra w postaci pobieranych opłat za groby ziemne, murowane i urnowe,  

wjazd na cmentarze,  dzierżawę terenu cmentarzy, inne niewymienione przychody. Jeżeli od 

sumy dochodów brutto z działalności cmentarzy odejmiemy sumę wydatków ponoszonych na 

utrzymanie cmentarzy to otrzymamy dochód netto właściciela cmentarzy, czyli dochód własny 

naszej gminy. Uważam, że ten dochód Gminy przy prawidłowo skalkulowanych opłatach 

cmentarnych powinien wynosić "0" , gdyż Gmina  moim zdaniem nie powinna zarabiać na 

swoich mieszkańcach i winna utrzymywać cmentarze  po poniesionych kosztach bez naliczania 

zysku. Tak samo jak w to czyni w przypadku gospodarowania odpadami. Utrzymanie 

Cmentarzy Komunalnych to działalność o charakterze użyteczności publicznej.  Uzasadnienie 

wyżej wymieniona uchwała spowodowała, że opłaty za miejsca pochówku na cmentarzach  

w naszym mieście znacznie wzrosły, niektóre kilkukrotnie. Komisja Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej Rady Miasta ma do dzisiaj wątpliwości, co do zasadności tych podwyżek.  Od 

września 2020 do chwili obecnej Komisja GKM nie otrzymała rzetelnych i wyczerpujących 

wyjaśnień dotyczących konieczności wprowadzenia dużych podwyżek opłat na cmentarzach, 

które są często wielokrotnie wyższe niż w innych okolicznych gminach.  W dniu 8 października 

2020  tuż przed Sesją, która odbyła się następnego dnia 9 października wpłynęło do Rady 

Miasta pismo Zastępcy Burmistrza, które uzasadnia potrzebę wprowadzenia podwyżek.  Treść 

niniejszego pisma przedstawia się następująco cytuję:  "Zaproponowane stawki opłat 

cmentarnych były konieczne dla pokrycia kosztów bieżącego utrzymania miejskich nekropolii. 

Po przeanalizowaniu wpływów oraz wydatków zaproponowano ich zwiększenie.  W załączeniu 

przedkładam zestawienie kosztów i wydatków za rok 2018, 2019  i pierwsze półrocze 

bieżącego roku. " Koniec cytatu. Z załącznika do pisma wynika, że Gmina wykazuje straty  

w bieżącym utrzymaniu cmentarzy w podanych okresach czasowych,  na koniec 2018 strata 
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wynosiła 118 964 zł,  na koniec 2019 roku  strata wyniosła 79 334 zł,  na koniec pierwszego 

półrocza 2020 strata wyniosła 110 794 zł Ponad to Spółka Mieszkaniowa w odpowiedzi na 

pismo Urzędu Miasta Kamienna Góra z 10 listopada 2020  przekazujące wniosek Komisji GKM 

Rady Miasta  w sprawie kalkulacji opłat cmentarnych,  pismo spółki z 19 listopada bieżącego 

roku informuję, że na podstawie umowy zawartej z Gminą Miejską Kamienna Góra zarządza 

 i bieżąco utrzymuje cmentarze komunalne w Kamiennej Górze.  Spółka pisze między innymi, 

cytuję:  "w okresie wykonywania tej umowy wszystkie koszty z Spółki powstające w związku  

z zarządzaniem cmentarzami i ich bieżącym utrzymaniem Spółka pokrywa z otrzymywanej 

kwoty wynagrodzenia za te czynności. Dla tego zakresu działalności Spółki prowadzony jest 

wyodrębniony wewnętrznie rachunek, który pokazuje, że za okres 2018 i 2019 roku spółka nie 

poniosła żadnych strat związanych z tą działalnością. Straty takiej Spółka nie przewiduje także 

za rok 2020." Koniec cytatu.  Wymienione wyżej dwa pisma, których treść jest niespójna  

i wzajemnie sprzeczne nie przekonały KGKiM do uznania zasadności wprowadzenia 

podwyżek.  Nie wykazano bowiem wydatków cmentarnych, które tłumaczyły potrzebę  

podniesienia opłat za pochówki i  ich wysokość. Dziękuję.”- zał. Nr 7 do protokołu.  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Czy ktoś z Państwa ma jeszcze wnioski? Dziękuję, skoro nie  

ma przechodzimy do punktu trzynastego.” 

 

13. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „ Proszę Pan Sobiechowski.” 

 

Radny W. Sobiechowski: „Za to mam taką prośbę do Pana Burmistrza żeby jednak 

zmobilizował Prezesa Spółki Mieszkaniowej żeby uruchomiono tam kasę albo żeby się trochę 

otworzyli na ludzi, nie bali się ludzi.  To jest pierwsza sprawa.  Proszę zobaczyć Spółdzielnia 

Mieszkaniowa prowadzi windykację, znaczy się prowadzi kasę można iść i wpłacić nie ma 

problemu.  Miejskie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji też ma kasę otwartą można 

tam wpłacać. Dlatego ja uważam, że tak samo w Urzędzie Miasta jak i  w Spółce Mieszkaniowej 

kasa powinna być  dostępna żeby ludzie mogli płacić, to jest jedna sprawa. Druga sprawa, 

powiem szczerze, jestem zaskoczony tym jak Spółka podchodzi do odbioru mieszkań.  Proszę 

sobie wyobrazić, że od dłuższego czasu nie mamy żadnych spraw mieszkaniowych na Komisji, 

gdzie kiedyś to było nie do pomyślenia, co tydzień były jakieś sprawy.  Teraz od ponad miesiąca 

nie ma nic.  Skąd to się bierze? Z informacji jakie dostaliśmy na Komisji to rzekomo był zakaz, 

żeby pracownicy wychodzili na zewnątrz z tego też powodu nie odebrano jakiś tam mieszkań.  
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Nie odebrano jednego na Jeleniogórskiej teraz na koniec listopada było oddane mieszkanie na 

ulicy.. no dobra mniejsza z tym. No i proszę wyobrazić sobie, że do dzisiaj nie ma odbioru  

i praktycznie miasto nie ma z tego powodu czynszów, które by wpływały do miejskiej kasy.   

A te mieszkanie drugie to na Ptasiej. A powiem szczerze, że już dzwoniłem i do Spółki 

Mieszkaniowej i rozmawiałem z zastępcą Burmistrza i prosiłem żeby zrobić interwencję  

w sprawie żeby wreszcie się zajęto tym, żeby  jakoś do ludzi iść i żeby  odbiory tych mieszkań 

były.  No to tylko praktycznie chciałem o to poprosić. Tak dalej nie może być, bo co się idzie to 

są problemy żeby Spółka cokolwiek  

wykonała. Dziękuję.”  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Czy ktoś z Państwa? Proszę Pani Regina Komorowska.” 

 

Radna R. Komorowska: „ Panie Burmistrzu ja chciałam się spytać ,co z mostem na ulicy 

Mostowej, ponieważ wiem, że zostały unieważnione te przetargi, bo koszty  przekraczały 

bardzo mocno kwotę przeznaczoną na ten na remont tego mostu. Dziękuję.” 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Proszę, czy ktoś jeszcze z Państwa ma sprawy różne? Nie 

widzę,  to może ja na koniec. 

 

Ponieważ zostałem wywołany do tablicy,  ja to tak odbieram.  W mediach ukazała się ostatnio 

polemika na temat śmieci, gdzie stwierdzono, że radny Jarosz jest nie merytoryczny.  Chciałem 

powiedzieć parę słów od siebie. Nie twierdzę, że podwyżka jest niepotrzebna, że nie musi być, 

musi być podwyżka, ale musi być mocno powiązana ze ściągalnością od osób unikających 

płacenia za śmieci. Proszę Państwa,  jeśli nam się mówi, że to jest grupa osób od 3 500 do 

4000 ludzi w  Kamiennej Górze to mam pytanie, czy to jest mało?  No powinniśmy coś z tym 

zrobić.  Tak samo zgadzam się z tym, że jeśli będziemy dokładać do śmieci to będziemy musieli 

z czegoś rezygnować. To jest normalne żeby teraz spłacić zadłużenie w stosunku do Spółki 

Mieszkaniowej zrobiono to samo,  ściągnięto pieniądze z Antonówki z przyłączy tak i wiele 

innych rzeczy. Ostatnio podeszła do mnie kamiennogórzanka pod marketem i powiedziała mi  

cytuję: "Panie Przewodniczący moja rodzina po tej podwyżce będzie prawie płaciła za śmieci 

prawie tyle samo co za czynsz." Kochani to co randa Ela powiedziała ostatnio, bo słuchałem 

nie było mnie,  że powinniśmy zabezpieczyć rzeczywiście rodziny  wielodzietne, ale 

powinniśmy też zabezpieczyć zwykłych ludzi, zwykłego Kowalskiego,  który ma 1250 zł,  

a przecież to są nasi wyborcy,  tak.  Nie stać tych ludzi w tej chwili już na wiele spraw do 

płacenia,  a co dopiero będzie dalej.  Ja chciałem przypomnieć o tym, że w mediach mówiono 

o tym, że po Nowym Roku mają znieść obostrzenia w takich firmach jak Sanikom,  że ceny 
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będą inne i tak dalej. Może rzeczywiście powinniśmy poczekać do momentu kiedy się to 

wszystko wyjaśni.  Kolejna rzecz, którą chciałem zaproponować, tak poważnie mówi się o tym, 

że w pierwszym kwartale przyszłego roku może powstanie ten program do ściągalności.  Nie 

wiem,  może warto wziąć szeregowego pracownika rady miasta postawić przed nim zadanie, 

proszę zrobić program do ściągalności, zapłacić mu nie wiem 20 000, 30 000 zł i powiedzieć.  

To znaczy zapłacić nie za dopilnowanie tego projektu tylko za stworzenie projektu i może taki 

projekt powstanie w ciągu miesiąca. I w  przyszłym roku rzeczywiście możemy ruszyć,  bo 

kolejna Sesja specjalna, o której dzisiaj rozmawiałem  nic nie załatwi. My stoimy dalej  

w miejscu. Na koniec mam takie motto na dzisiaj i chyba będę robi to co mój kolega poprzednik,  

ale chciałbym żebyście się Państwo na tym zastanowili:  "Ten kto zna swoją wartość nigdy nie 

będzie niszczył innych by budować siebie". Naprawdę powinniśmy się zastanowić nad tymi 

słowami,  dziękuję.  Czy ktoś z Państwa jeszcze ma jakieś sprawy różne? Nie ma.  Proszę 

Panie Burmistrzu, tylko naprawdę znowu... Pani Malwino może trzeba podkręcić głos, bo my 

naprawdę mamy dzisiaj problem z odbiorem. Dobrze, Panie Łukaszu proszę.  

 

Radny Ł. Sławiński: „Panie Burmistrzu, całkiem nie dawno mieliśmy rozstrzygnięcie projektu 

w ramach budżetu obywatelskiego dla Miasta Kamiennej Góry  na rok 2021. Natomiast mam 

pytanie co się dzieje i co z realizacją projektu budżetu obywatelskiego przewidzianego na rok 

2020, a dotyczące zakupu  zautomatyzowanego urządzenia do zbiórki butelek PET i butelek 

szklanych w ramach za ekwiwalent pieniężny. Natomiast moje drugie pytanie dotyczy 

dokonanego wywłaszczenia odcinka realizowanej ścieżki rowerowej, odcinka wiodącego  

w kierunku osiedla Antonówka w ramach budowanej drogi ekspresowej S3, czy w związku  

z dokonanym wywłaszczeniem Gmina Miejska nie będzie miała problemu z dokonaniem 

odbioru inwestycji, a także rozliczeniem środków zewnętrznych przewidzianych na realizację 

zadania? Dziękuję.” 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Dziękuję, jest Pan Burmistrz na linii? Proszę Panie 

Burmistrzu.” 

 

Burmistrz Miasta J. Chodasewicz: „Już proszę Państwa jestem i chciałem krótko do 

niektórych zagadnień się odnieść w sprawach różnych. Kasę uruchomić w Spółce 

Mieszkaniowej i w mieście ja myślę, że powinno to nastąpić z początkiem roku, gdy chodzi  

o ratusz.  Natomiast gdy chodzi o Spółkę Mieszkaniową zgłoszę Prezesowi i poproszę, żeby 

również tę kasę w reżimie epidemiologicznym udostępnił mieszkańcom. Postulat jest słuszny.  

Co do odbioru mieszkań Panie Rady,  ja słyszałem o tej sprawie i rozmawialiśmy właśnie  

w czasie tego spotkania, o którym Państwu mówiłem w swojej informacji zdając relację ze 
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swoich działań między Sesjami. Jest tutaj deklaracja, że to wszystko ma się przyśpieszyć.  

Natomiast ja nie wiem ile jest tych mieszkań, czy to jest duża liczba nie przypominam sobie 

teraz, a chyba nie ma na łączach Pani dyrektor, przepraszam Pani Kierownik lokalówki żeby 

mogła nam to powiedzieć. Natomiast nie powinno tak być żeby to trwało długo, bo faktycznie 

są to straty dla miasta, kiedy można pobierać czynsz.  Pani Radna Komorowska, co z mostem 

na ulicy Mostowej, tym kamiennym mostem, otóż oferty proszę Państwa były zdecydowanie 

wyższe niż środki, które zarezerwowaliśmy na remont tego mostu.  Nawet łącznie z tą dotacją, 

którą otrzymaliśmy właśnie, więc musieliśmy zrezygnować. Unieważniłem ten przetarg, ale to 

nie oznacza, że temat został odłożony ad acta. Będziemy się ubiegać o dofinansowanie tego 

remontu w kolejnym rozdaniu z tego Funduszu Dróg Samorządowych,  gdy tylko Pan 

Wojewoda ogłosi taki nabór, to oczywiście będziemy przystępować i wtedy podamy też 

najpewniej wyższe żądania, gdy chodzi o dofinansowanie mając na uwadze te oferty złożone 

przez firmy, które zgłosiły się na ten przetarg. Myślę, że w przyszłym roku doczeka się remontu.  

Pan Sławiński Łukasz, co z zakupem automatu do butelek. Zdaje się, że nie było oferty, ale 

mówię to zdaje się,  to jest znowu wyjaśnienie  do Pani Kierownik Wydziału  Promocji i do Pani 

Kierownik Magdaleny Bręśkiewicz  Ochrony Środowiska. Jaka sprawa dokładnie wygląda 

będziemy mogli powiedzieć Państwu na następnej Sesji,  ja dzisiaj nie potrafię na gorąco na to 

odpowiedzieć.  Natomiast, gdy chodzi o ścieżkę Panie Radny to jest to dogadane już  

z aglomeracją, że  taka powstała sytuacja. Mamy zapewnienie, że ten temat nie spowoduje 

komplikacji w rozliczeniu, w  zamknięciu zadania,  rozliczeniu  pieniędzy, które były dotacją na 

to  zadanie także tutaj nie ma obawy. Oczywiście jest trochę niezręcznie, że ta ścieżka jeszcze 

faktycznie niezakończona, a  już została przez  budowniczych S3 zaanektowana, ale siła 

wyższa nie mogliśmy tego uniknąć, bo przecież nasza ścieżka rowerowa choć piękna to nie 

wstrzyma takiej dużej budowy jak S3.  Natomiast Państwo wiedzą, że później,  po zakończeniu 

zadania przez firmę budująca S3  ona wykona naprawę tej ścieżki, wykona obejście,  żeby 

można było z niej korzystać właśnie jadąc do Antonówki bez problemu. Pan Przewodniczący 

Jarosz odniósł  się do tematu śmieci znowu.  Proszę Państwa będziemy o tym dyskutować na 

pewno styczniu wnioskujemy o taką Sesję tutaj z  Panią Skarbnik do Państwa Radnych i  do 

Pana Przewodniczącego w szczególności, więc myślę, że będziemy o tym debatować już po 

Nowym Roku.  Natomiast wbrew temu co mówi  Pan Przewodniczący ja bym nie czekał na 

rozstrzygnięcia, które mają zapaść na najwyższym szczeblu, czy to szczeblu rządowym,  czy 

być może sejmowym, bo dużo jest o tym jakiś pogłosek,  informacji. Natomiast przepisów ciągle 

nowych nie ma.  Natomiast my zwlekając z podwyżką narażamy się na około 100 000 zł 

niedoboru miesięcznie w naszym budżecie.  Więc każdy miesiąc zwłoki proszę Państwa 

powoduje to o czym też wspominał Pan Przewodniczący,  że trzeba będzie dopłacić 
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ewentualnie do śmieci z  innych naszych środków.  Dlatego nie odkładajmy tego, moim zdaniem 

już i tak sprawa jest zbyt daleko przesunięta zbyt, długo przeciągnięta, ale stało się jak się stało 

i dostosowujemy się do sytuacji,  która powstała. Natomiast,  czy to co Pan Przewodniczący 

mówi o tych opłatach wieloosobowej rodziny, które zbliżają się do poziomu opłat za mieszkanie, 

czy to jest proszę Państwa wyniki wysokich opłat za śmieci, czy to jest wynik niskich opłat za 

mieszkania.  Ja dalej uważam, że opłaty,  czynsze są w  Kamiennej Górze zbyt niskie.  Dlatego 

tak bym porównywał tę sytuację a nie tak jak sugeruje Pan Przewodniczący, bo nie jest 

tajemnicą że czynsze za mieszkania komunalne są  w naszym mieście jeszcze bardzo 

atrakcyjne, bardzo niskie. Wobec tego ta podwyżka opłat za śmieci może się właśnie do tych 

czynszów zbliżać,  ale to nie jest zarzut, inaczej  wynik zbyt  wysokich opłat za śmieci, które 

proponujemy, tylko to jest raczej wynik zbyt niskich opłat czynszowych. Ale żeby nie psuć 

Państwu humorów przed świętami, rozmawiać o podwyżkach dzisiaj bym nie chciał.  Nie 

chciałbym też powiedzieć, że będziemy wprowadzać korekty opłaty za mieszkania, to będzie 

wymagało jeszcze przemyśleń i sensownego podejścia w przyszłym roku. Natomiast, co do 

śmieci to jak już mówiłem będziemy chcieli przeprowadzić i proszę tutaj Państwa Radnych  

o przyjęcie tej uchwały, która już jest po raz któryś, czy po raz któryś będzie Państwu 

przedstawiana. Na zakończenie korzystając z tego, że mam głos, chciałem  Państwu Radnym 

wszystkim   życzyć: zdrowych spokojnych świąt,  wszystkim mieszkańcom oczywiście 

Kamiennej Góry również.  Spotkań rodzinnych, odpoczynku, zdrowia oczywiście przede 

wszystkim, bo te  życzenia zdrowia w dzisiejszej sytuacji nabierają dodatkowego wymiaru, 

szczególnego wymiaru, więc oby to były święta zdrowe,  obyście Państwo wszyscy nabrali 

dystansu do tej trudnej rzeczywistości.  No i żeby się Państwu zrealizowały wszystkie plany  

i marzenia na Nowy Rok,  tego serdecznie Państwu życzę. Dziękuję  dziś za uwagę.”  

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Proszę Pan Wiceprzewodniczący Basta ma parę słów do 

powiedzenia.” 

 

Wiceprzewodniczący RM J. Basta: „Szanowni Państwo, drodzy Mieszkańcy z uwagi na 

zbliżające się Święta Bożego Narodzenia w imieniu Prezydium Rady jak i wszystkich Radnych 

Rady Miasta w Kamiennej Górze,  chcieliśmy Wam złożyć serdeczne życzenia, spokojnych, 

rodzinnych i ciepłych z uwagi na sytuację jaka nie tylko w naszym kraju jest ale na całym 

świecie życzymy Wam przede wszystkim zdrowia, zdrowia, zdrowia i jeszcze raz zdrowia.   

A w nadchodzącym 2021 roku  samych dobrych dni  i sądzimy,  że w tym 21 już nie będziemy 

się obawiać żadnej pandemii.  Będziemy odpoczywać i do siebie się  uśmiechać i  będzie to 
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widać, bo już nie będziemy mieli  twarzy zasłoniętych maseczkami.  Wszystkiego dobrego. 

Dziękuję.” 

 

Przewodniczący RM J. Jarosz: „Życzę Państwu Radnym, mieszkańcom miasta spokoju 

przede wszystkim spokoju.” 

 

Ad.14. Zamknięcie Sesji. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM J. Jarosz zamknął XXXIV Sesję Rady 

Miasta Kamienna Góra w dniu 18 grudnia 2020 r. 

 

Protokołowała: Malwina Marmuszewska                    Przewodniczący Rady Miasta 

/-/Janusz Jarosz 

                                                   


